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69. møde 

Torsdag den 2. april 1987 kl. 10.00 

Dagsorden: 

1) Tredje behandling af lovforslag nr. L 218: 

Forslag til lov om ændring af lov om soci- 
al pension. (Forhøjelse af pensionstillægget). 

Af socialministeren (Mimi Stilling Jakob- 
sen). 

2) Tredje behandling af lovforslag nr. L 219: 

Forslag til lov om ændring af lov om soci- 
al bistand. (Forhøjelse af beløb til personlige 
fornødenheder). 

Af socialministeren (Mimi Stilling Jakob- 
sen). 

3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 139: 

Forslag til lov om ændring af ligningslo- 
ven. (Forhøjelse af formuenedslagsprocenten 
for fysiske erhvervsaktiver). 

Af Bernhard Baunsgaard (RV) m.fl. 

4) Forhandling om redegørelse nr. R 21: 

Ministeren for offentlige arbejders trafik- 
politiske redegørelse af 24. marts 1987. 

5) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
B 147: 

Forslag til folketingsbeslutning om genop- 
rettelse af togtrafikken for passagerer mellem 
Grenå og Randers. 

Af Tommy Dinesen (SF) m.fl. 

6) Valg af 10 medlemmer til Jordlovsudvalget 
for perioden 1. april 1987-31. marts 1991. 

(Jf. tidenden sp. 8082). 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Tredje behandling af lovforslag nr. L 218: 
Forslag til lov om ændring af lov om social 

pension. (Forhøjelse af pensionstillægget). 
Af socialministeren (Mimi Stilling Jakob- 

sen). 
(Fremsat 18/3 87. Første behandling 24/3 

87. Betænkning 27/3 87. Anden behandling 
31/3 87). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 128 stemmer. 

Anden næstformand (Povl Brøndsted): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Tredje behandling af lovforslag nr. L 219: 
Forslag til lov om ændring af  lov om social 

bistand. (Forhøjelse af beløb til personlige for- 
nødenheder). 

Af socialministeren (Mimi Stilling Jakob- 
sen). 

(Fremsat 18/3 87. Første behandling 24/3 
87. Betænkning 27/3 87. Anden behandling 
31/3 87). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 135 stemmer. 

Anden næstformand (Povl Brøndsted): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 139: 
Forslag til lov om ændring af  ligningsloven. 

(Forhøjelse af  formuenedslagsprocenten for 
fysiske erhvervsaktiver). 

Af Bernhard Baunsgaard (RV) m.fl. 
(Fremsat 17/12 86. Første behandling 27/1 

87. Betænkning 25/3 87. Anden behandling 
31/3 87). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Lykketoft (S): 
Jeg vil ikke lade denne lejlighed gå fra 

mig til at gratulere hr. Bernhard Baunsgaard 
med hans store skattepolitiske sejr: lettelse af 
formueskatten. 

Det er lykkedes de Radikale at føre denne 
mærkesag frem til en afgørelse. Millionærer 
med meget ejendom og med stort privatfor- 
brug skal nu have 50 mill. kr. i en tid, hvor 
der stadig væk gennemføres besparelser, og 
hvor de Radikale medvirker til tilbagehol- 
denhed på mange områder. Jeg synes, det er 
den mest latterlige, den mest ineffektive og 
den mest asociale lettelse, man kan forestille 
sig i beskatningen, med det formål at. gøre 
noget for erhvervslivet. Må jeg have lov til at 
gratulere hr. Bernhard Baunsgaard med den- 
ne store sejr for radikal fordelingspolitik og 
radikal erhvervspolitik. Jeg siger velbekom- 
me! 

Bernhard Baunsgaard (RV): 
Jeg vil skam gerne takke for gratulationen. 

Den er vel også en oplysning om, hvordan 
Socialdemokratiet har ment at dansk er- 
hvervsliv skal klare sig. Så vidt jeg husker fra 
den tidligere diskussion, mente man, at det 
skal klare sig ved statstilskud. Det, vi ønsker 
her, er, at de gode virksomheder får mulig- 
hed for at oprette nye arbejdspladser. Det er 
en politik, som Socialdemokratiet ikke kan 
støtte, og i 1982 fik vi konstateret, hvad den 
socialdemokratiske erhvervspolitik fører til: 
stadig stigende arbejdsløshed. Dette er et for- 
søg på at fortsætte den linje, der har været 
ført, siden hr. Anker Jørgensen gav op i 

1982, og som har medført adskillige nye ar- 
bejdspladser, i størrelsesordenen 200.000. 

Hvad angår det asociale, synes jeg, vi skal 
gentage, hvad dette her drejer sig om, nemlig 
50 mill. kr., der, så vidt vi kan skønne, vil 
medføre bevarelse af arbejdspladser eller op- 
rettelse af nye arbejdspladser, og hvad angår 
det sociale, gør jeg opmærkom på, at vi sam- 
tidig gennemfører et tilskud på 4 mia. kr. til 
folkepensionisterne. Jeg kan føje til, at den 
politik, hvorefter man gav statstilskud til at 
opretholde virksomheder, for folkepensioni- 
sternes vedkommende de sidste fire år under 
hr. Anker Jørgensen medførte et fald i real- 
købekraften på 6,1 pet. Den politik, vi har 
været med til at støtte, og hvoraf dette for- 
slag er en fortsættelse, har under denne rege- 
ring medført en reel købekraftsstigning for 
folkepensionister på 7,1 pet. Hvis det er aso- 
cialt, kender jeg ikke længere betydningen af 
»asocial«. Dette er et fornuftigt, erhvervs- 
fremmende lovforslag, og det er i fuld over- 
ensstemmelse med en social politik, der går 
ud på, at folkepensionisterne skal have det 
bedre og ikke skal have udbetalt flere kroner, 
som de ingenting kan købe for. Det er skæn- 
digt, at Socialdemokratiet fortsat propagan- 
derer for en sådan politik. 

Thoft (SF): 
Det er ikke sædvanligt, at vi har en lang 

gennemgang ved tredjebehandlinger, men 
dette lovforslag er så usædvanligt, at jeg fø- 
ler mig foranlediget til at tage ordet. 

Vi har i dag rekorden i et forslag, der er 
asocialt, skamløst, udueligt og uadministrer- 
bart. Det er sandheden om forslaget. Det er 
asocialt, fordi det entydigt gavner velhaver- 
grupperne. Man skal have en formue på over 
11;4 mill. kr. for at have fornøjelse af forsla- 
get. Det er skamløst, fordi de grupper, der 
her får støtte af de Radikale og regeringen, 
lige præcis er de grupper, der allerde har fået 
den allerstørste fordel af skattereformen. Det 
er udueligt, fordi forslagets vedtagelse kom- 
mer på et tidspunkt, hvor masser af erhvervs- 
drivende allerede har afleveret selvangivelse. 
Og det er uadministrerbart, fordi lignings- 
myndighederne rundt omkring i kommuner- 
ne nu skal til at pilke millionærernes selvan- 
givelser ud for at korrigere dem for at sørge 
for, at millionærerne ikke betaler for meget i 
formueskat. 


